
 دعوای تکراری 
در سیمای ملی!

طی ماه های اخیر بارها مدیران 
باشگاه استقلال در سیما ظاهر 
شدند و اظهاراتی درباره مدیران 

سابق انجام داده اند.
ز اینکه حجت کریمی   قبل ا
در صفحه سیما دیده شود، 
علی خطیر با حضور در یک 
برنامه زنده تلویزیونی اظهاراتی 
انجام داد که برای استقلال 

حاشیه ساز بود.
 قبل از او نیز علی فتح الله زاده 
درباره برخی مسائل اظهار نظر 
کرده بود. این جنگ های لفظی 
درحالی نگاه ها را به سمت و 
سوی خود کشانده که مدیران 
دیگر باشگاه ها هرگز به چنین 
 . ند ه ا نشد ت  عو د لشی  چا
ین میان شخصی  لبته در ا ا
به نام قربانزده هم هست که 
هرازگاهی با اظهارات خود درباره 
باشگاه استقلال حاشیه ساز 
نیست  مشخص  و  د  می شو
که چرا این شخص که سابقاً 
زمان خصوصی سازی  در سا
ره  سمت داشت، فقط دربا
ر نظر  ه استقلال اظها باشگا
می کند؟ به هرحال مجموعه 
این اتفاقات موجب افزایش 
حواشی و تنش های باشگاه 
استقلال شده است و انتظار 
می رود که سازمان صدا و سیما 
به جهت ایجاد آرامش در باشگاه 
استقلال هم که شده سیاست 
خود را تغییر دهد و برای زمانی 
طولانی از دعوت استقلالی ها 
نی  یو یز تلو ی  مه ها نا بر به 
برای صحبت درباره یکدیگر 
خودداری کند تا شاید آرامش به 
باشگاه استقلال بازگردد.  این 
سیاست که همواره استقلالی ها 
به برنامه های حاشیه ای دعوت 
می شوند مورد پسند بسیاری 
از استقلالی ها )پیشکسوتان و 

هواداران( نیست.
 

نام دومین 
بازیکن خارجی 

چیست؟
جواد نکونام به غیر از گوستاوو 
رجی  خا یکن  ز با م  نا نکو  بلا
ه اعلام  دیگری را به باشگا
نکرده است.  سرمربی استقلال 
همچنان مشغول بررسی شرایط 
برخی گزینه های خارجی برای 
و  ما ا تقویت تیمش است، ا
هنوز بابت جذب بازیکن جدید 
درخواستی از مدیران باشگاه 
نداشته است. قرار است اگر 
نکونام روی بازیکن خارجی 
دیگری به جمع بندی رسید، 
نامش را به مدیران باشگاه 
استقلال اعلام کند تا مذاکرات با 
او صورت بگیرد و اقدامات اولیه 
برای جذب این بازیکن انجام 
شود. در روزهای گذشته برخی 
گزینه ها مطرح شد اما نکونام 

هیچ یک را تأیید نکرده است.
 

از کمپ آبی
5استقلال

حسن روشن: پیشنهاد دربی در قطر شرم آور است

کادر قلعه نویی یک روانشناس کم دارد

دربــی نــه تنهــا قــرار اســت در مهرمــاه برگــزار نشــود، بلکــه حتــی برگــزاری ایــن بــازی حســاس در آبان ماه هــم در هاله ای از ابهام قــرار دارد و این احتمــال وجود دارد کــه در آذرماه برگزار شــود! در حالی که روز جمعه گفته شــد 
که دربی قرار اســت در کشــور قطر برگزار شــود، اما به فاصله کمتر از دو ســاعت این خبر توســط تاج تکذیب شــد. نکته اینجا بود که حرف های ســهیل مهدی به عنوان مســئول برگزاری مســابقات لیگ برتر در خصوص 
تاریــخ دربــی هــم قابــل تأمــل بــود. مهــدی بــه این نکته اشــاره داشــت کــه به دلیل فشــردگی بازی های لیگ قهرمانان آســیا و همچنین اردوی تیم ملی بازی اســتقلال و پرســپولیس در مهرماه برگزار نشــده و شــاید این بازی 
حســاس در آبان یا حتی در آذرماه برگزار شــود. این درحالی اســت که تیمی مثل اســتقلال که خودش را برای انتقام از حریف آماده می کند در ســخت ترین شــرایط موجود قرار دارد و اختلاف خطیر و نکونام طوری علنی 
شــده کــه غیــر از افشــاگری در برنامــه تلویزیونــی حتــی ســر تمریــن دادن بــه یــک بازیکــن با هم دعوا کرده و هیچ کــس از موضع خود کوتاه نمی آید. با توجه به اتفاقات اخیر و همچنین اوضاع آشــفته تیم اســتقلال به ســراغ 

حســن روشــن رفتیم، پیشکســوتی که حرف هایش را همیشــه بدون ملاحظه می زند.

آقای خطیر بعد از یک دوره سکوت 
حرف هایی زد که باعث جنجال 

زیادی شد و حتی قرار است نکونام 
در همان برنامه پاسخش را بدهد، 
نظر شما در این خصوص چیست؟

صحبت هــای خطیــر را دیــدم، طــوری 
صحبــت می کــرد کــه انگار ســیصد ســال 
اســت کــه مدیرعامــل اســتقلال اســت. 
البتــه بــا سیاســت خاصــی حرف هایش را 
دو پهلــو بیــان کــرد. ای کاش در آن برنامه 
نکونــام هم بود تا می توانســتند رودرروی 

هــم مناظره داشــته باشــند.
اما این مناظره و صحبت ها به تیم 

استقلال ضربه نمی زند؟

صــد درصد باعث ضربه زدن می شــود، 
امــا به هرحال در یــک برنامه یک طرف 
حــرف زده و طــرف دیگــر کــه نکونــام 
بــوده نتوانســته از خــودش دفــاع کنــد. 
هرچنــد کــه به صــورت کلی ایــن عقیده 
را دارم کــه نبایــد این حرف ها رســانه ای 
شــود و بایــد افــراد بــا درایت مشــکلات 
خانوادگــی را درون خانــواده حــل کننــد 

نــه در رســانه.
با این اوصاف با رفتن نکونام در 
برنامه میثاقی مخالف هستید؟

بــه خاطــر مصلحــت اســتقلال بلــه، 
ایــن حــق نکونــام اســت کــه از خــودش 
دفــاع کنــد، امــا بــه مصلحــت اســتقلال 
نیســت و ایشــان باید به خاطر استقلال 
کوتــاه بیایــد. در چنیــن شــرایطی بایــد 
پیشکســوتان اســتقلال جمــع شــوند 
و ایــن دو نفــر را بــا هــم آشــتی دهنــد. 

مــن پیشــنهاد می دهــم چنــد تــن از 
پیشکســوتان اســتقلال جمــع شــوند و 
خطیــر و نکونــام را بــا هم روبــه رو کنند تا 
حرف های شــان را بزننــد و آشــتی کننــد.

با توجه به تمام اختلافاتی که در 
این مدت وجود داشت تاکنون 

نتیجه گیری استقلال در لیگ برتر را 
چطور ارزیابی می کنید؟

اســتقلال بــا توجــه بــه اینکــه بــه جوانــان 
میــدان داده اســت خیلــی خــوب کار 
کــرده و از ایــن بــه بعــد هــم بــا همیــن 
جوان هــای بی ادعــا نتیجــه می گیــرد. 
کادرفنــی اســتقلال هــم بایــد قــدر همین 
جوان هــا را بدانــد و به درســتی از آنهــا 

اســتفاده کنــد.
روزجمعه گفته شد که قرار است 

دربی در کشور قطر برگزار شود، اما 
خیلی زود تاج این خبر را تکذیب 

کرد، نظرتان در مورد برگزاری دربی 
در قطر چیست؟

مطــرح کــردن چنیــن بحثــی خجالــت آور 
اســت. هــواداران دو تیــم یــک ســال بــه 
عشــق چنیــن بــازی صبــر می کننــد و اکثراً 
هــم از اقشــار کــم درآمــد هســتند کــه در 
ایــران هــم بــه ســختی بلیــت ایــن بــازی را 
تهیه می کنند! آن وقت آقایان با چه عقل 
و منطقــی می خواهنــد دربــی را در کشــور 
قطر برگزار کنند؟ پیشــنهاد برگزاری بازی 
دربــی در قطــر شــرم آور اســت و اصلاً این 

مســأله را قبــول نــدارم.
گفته شد برای بحث درآمدزایی قصد 

داشتند چنین کاری انجام دهند؟
در مــورد درآمدزایــی هــم بــا چنین طرحی 
به مشــکل می خورند چون تماشاگران در 
آن کشــور از این بازی مثل ایران استقبال 
نمی کننــد و طــرح درآمدزایــی هــم بــه 

بن بســت می خــورد.
دربی پیش رو را چطور پیش بینی 

می کنید؟
نایــی بازیکنــان اســتقلال  مــن بــه توا
امیدوارم اما آنچه نگرانم می کند اختلاف 
خطیــر و نکونــام اســت کــه می توانــد بــه 
اســتقلال ضربــه بزنــد. هرچــه ســریع تر و 
تا زمانی که دیر نشــده باید پیشکســوتان 

ایــن دو نفــررا بــا هــم آشــتی دهنــد.
و بازی های تدارکاتی تیم ملی را 

چطور ارزیابی کردید؟
بازیکنــان تیــم ملــی هــر کــدام بــه صورت 
جداگانــه بهتریــن هســتند، امــا هنــوز بــه 
هماهنگــی نرســیدند و بایــد بیشــتر در 
ایــن زمینــه کار کننــد. فکرمی کنــم جــای 
یــک روانشــناس در کادر قلعــه نویــی کــم 
اســت تــا بتوانــد بازیکنــان تیــم ملــی را از 

نظــر روحــی بــه هــم نزدیــک کنــد.

 zخبر

 zیادداشت

سهم فزاینده محمدحسین مرادمند 
در توفیق هــای نســبی فصل گذشــته 
و فصــل جــاری تیم فوتبال اســتقلال 
تهــران حاکــی از آن اســت کــه ایــن 
مدافــع پرتحــرک و ســختکوش پــس 
از چنــد ســال آبدیــده شــدن در لیــگ 
برتــر کشــور ســرانجام بــه درجاتــی 
رســیده کــه می توانــد بــه چیزهایــی 
فراتــر از لیــگ هــم بیندیشــد. 19 ماه 
پیش در گرماگرم لیگ بیســت و یکم 
اســتقلال با رهبری فرهــاد مجیدی و 

با تکیه بر دفاع پولادینش که بســیار 
ســخت و کم گل می خــورد، هر هفته 
بیــش از گذشــته احســاس می کــرد 
کــه قطــع کــردن نــوار قهرمانی هــای 
متوالی ســرخ های پایتخت نه آرزویی 
ناپختــه بلکــه امــری قابــل وصــول 
اســت. بــا این حــال وقتی لــزوم اعزام 
محمدحســین مرادمنــد و ســیاوش 
یزدانــی دو ســتون اصلی دفاع وســط 
آبی هــا بــه خدمــت ســربازی از طریق 
عضویــت آنهــا در تیــم نظامــی ملوان 
پیش آمد و این امر از ابتدای اســفند 
1400 اجرایــی شــد، به نظر می رســید 
همین رویداد کار اســتقلال را بســیار 
دشــوار کــرده و نیــل به جــام قهرمانی 

را تــا حــد زیــادی نامحتمــل ســاخته 
باشــد. ملــوان از ایــن دو مدافــع کــه 
بــا نارضایتی بــه انزلی رفتنــد، چندان 
بازی نگرفت اما اســتقلال با هنرهای 
مجیــدی کــه توانســت بــا اســتفاده 
حداکثــری از مدافعــان باقی مانــده 
تیمــش شــامل عــارف غلامــی و 
ســید محمد دانشــگر اســتحکام دژ 
دفاعــی اش را حفــظ کنــد،  ســرانجام 
همــای قهرمانــی را بــالای ســر خــود 

دیــد.
یــک ســال و نیــم بعــد از آن تاریــخ 
در حالــی کــه ابتــدا هــم مرادمنــد و 
هــم دانشــگر بــا جــور کــردن مــدارک 
یــام خدمــت خــود  تکمیلــی بــه ا

زودتــر از موعــد پایــان دادنــد و بــه 
اســتقلال برگشــتند، دانشــگر بعــد از 
جروبحث هایــش با ریکاردوســاپینتو 
ســرمربی فصــل پیــش اســتقلال بــه 

ســپاهان تیــم ســابقش برگشــت.
مرادمنــد در فضــای حاصلــه، از 
هرچــه در دســترس او قــرار گرفتــه، 
بــرای هرچــه مهم تــر تلقــی شــدن در 
مکانیســم بــازی آبی ها ســود جســته 
و حــالا بــه گونــه ای رکــن اصلــی دفاع 
مرکــزی آنهــا بــه حســاب می آیــد. 
داســیلوای برزیلــی بــه کشــورش 
بازگشــته امــا عــارف غلامــی هنــوز در 
جمع نفرات تیم قرار دارد و استقلال 
اگــر مجبــور شــود، می توانــد به ســان 

گذشــته از روزبــه چشــمی هم به طور 
اضطــراری در دفــاع وســط خــود بهره 
بگیــرد. بــا وجود این مرادمند با شــور 
و انــرژی فراوانــش در ایــن حدفاصــل 
بــه بازیکنی تبدیل شــده که می تواند 
بــا شــهامت ذاتی اش جلو بــرود و چه 
روی ضربــات ایســتگاهی و چــه در 
جریان بازی زننده گل های حساســی 
برای استقلال باشد که از شروع لیگ 
امســال هدایتــش بــا جــواد نکونــام 
بــوده اســت. گل فوق العــاده ای کــه 
مرادمنــد بــا یک ضربه ســر در فینال 
جــام حذفی فصل گذشــته کشــور در 
واپســین ثانیه هــای وقــت معمولــی 
بــه پرســپولیس زد، اگرچــه مانــع از 

قهرمانی قرمزها نشد، اما ارزش های 
فنــی تشــدید شــده او را به خوبــی 
بــه نمایــش گذاشــت. مرادمنــد بــا 
بازی هــای ماجراجویانــه اش در ایــن 
یــی حســاس و  فصــل هــم گل ها
3 امتیــازی در صحنــه لیــگ بــرای 
آبی های تهرانی زده و مراحل تکاملی 
کارش را ادامــه داده و فراخــوان اخیر 
وی بــه تیــم ملــی نشــانگر همیــن 
پیشــرفت و اثــر مثبــت آن روی اهالی 
و مدیــران فوتبــال اســت. مرادمنــد 
به واقــع ثابــت کــرده که چیــزی بیش 
از یــک مدافــع صــرف دســت کم 
بــرای اســتقلال اســت و فرداهایــش 

می توانــد بهتــر از امــروز باشــد.

مرادمند؛ چیزی بیش از  یک مدافع صرف
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محمدرضا خالد آبادی

دومین کلین شیت

محمدرضا خالدآبادی، دروازه بان جوان استقلال در بازی با افغانستان 
نیز در چهارچوب دروازه تیم امید ایران قرار گرفت و موفق شد برای 
دومین بازی متوالی دروازه تیم امید ایران را بسته نگه دارد. در این بازی 
یک بار هم تیر دروازه ایران با ضربه افغان ها به لرزه در آمد اما درنهایت 
خالد آبادی چهره موفق این بازی لقب گرفت تا با روحیه به بازی سخت 

مقابل ازبکستان برود.

صادق ورمزیار

انتقاد از قربان زاده

صادق ورمزیار با انتقاد از قربانزاده گفته: »چرا زمانی که قربان زاده آن 
پیامک را به کریمی داده بود، منتشرش نکردند؟

 استقلال هم ضربه نمی خورد. اگر تصویر پیامک همان موقع منتشر می شد، 
مردم و هواداران به خوبی جواب رئیس وقت سازمان خصوصی سازی را 

می دادند. 
آیا این کار پیش از برگزاری دربی فایده دارد؟«

بهزاد غلامپور

کم کاری اجباری

بهزاد غلامپور، مربی دروازه بان های اســتقلال در روزهایی که سید حســین 
حســینی و محمد رضا خالد آبادی اســتقلال را به مقصد بازی های آســیایی 
ترک خواهند کرد، تبدیل به یکی از کم کارترین مربیان استقلال می شود. 
البته محمد جواد کیا احتمالاً در تمرینات حضور خواهد داشــت اما شــاید 
دروازه بان هــای امیــد نیــز فرصــت پیــدا کننــد زیــر نظــر غلامپــور به کســب 

تجربــه بپردازند.

مهدیه دریابیگی
خبرنگار

بازیکنان تیم ملی 
هر کدام به صورت 

جداگانه بهترین 
هستند، اما هنوز به 
هماهنگی نرسیدند 

و باید بیشتر در 
این زمینه کار کنند. 

فکرمی کنم جای یک 
روانشناس در کادر 

قلعه نویی کم است 
تا بتواند بازیکنان تیم 
ملی را از نظر روحی به 

هم نزدیک کند

وصال روحانی
خبرنگار


